
Rok 1968 

     Rok 1968 nebol tak bohatý na rôzne udalosti, či už hospodárske, kultúrne, 

alebo športové tak, ako v predchádzajúcich rokoch. 

     Začiatok roka sa začínal dosť silnou zimou, z čoho mali najväčšiu radosť 

školské deti, ktoré počas školských zimných prázdnin využívali dni na zimné 

radovanky. 
 

Hosp. život obce 

     Jednotné roľnícke družstvo v našej obci snažilo sa zabezpečiť i v tomto roku 

dobré hosp. výsledky, aby úroveň hospodárenia sa z roka na rok zvyšovala. Aj 

napriek tomu, že v priebehu roka boli značné výkyvy počasia, čo sťažovalo prácu 

družstevníkov a malo značný vplyv aj na výnosy, dosiahli sa dosť uspokojivé hosp. 

výsledky. 

     V rastlinnej výrobe boli dosiahnuté v porovnaní s plánom na rok 1968 tieto ha 

úrody: 

                                                             plán                         skutočnosť 

pšenica                                                16 q                              25.8 q 

raž                                                      16 q                              25.8 q 

jačmeň                                                16 q                              22.7 q 

ovos                                                    16 q                             21.0 q 

zemiaky                                            120 q                           125.3 q 

ďatelina a lucerka                              51 q                             53.2 q   

kŕmna repa                                      250 q                            408.0 q 

ľan – stonky                                     25 q                                0 

     Z toho je vidieť, že práca tunajších družstevníkov, ako aj veľká snaha vedúcich 

pracovníkov, hlavne na JRD sa odzrkadľuje z roka na rok na lepších hosp. 

výsledkoch. 

Z plánovanej rastlinnej výroby takmer všetky ukazovatele boli prekročené, až na 

ľan, ktorý bol na ploche 10 ha znehodnotený vplyvom stáleho dáždivého počasia. 

Je treba povedať, že aj ostatné ha výnosy by sa boli mohli dosiahnuť ešte vyššie, 

keby toto nebolo ovplyvňované dáždivým počasím. 

     Na základe toho, že sa dosiahli dosť pekné ha výnosy a celkove rastlinná 

výroba v tomto roku stúpla, bolo možné splniť všetky plánované dodávky štátu. 

V živočíšnej výrobe i v tomto roku bolo zamerané hlavne na výrobu mlieka 

a výrobu hovädzieho mäsa. Družstvo má špecializáciu pre tieto dva spomenuté 

smery. Na základe toho počas celého roku bola všetka práca v živočíšnej výrobe 



zameriavaná tak, aby bolo možné dosiahnúť dobré výsledky v dojivosti kráv a vo 

výkrme býkov. 

     Na úseku ekonomickom družstvo dosiahlo vyrovnaný hosp. výsledok tak, ako 

plánovalo v celoročnom výrobnom finančnom pláne. 

     Družstvo prvýkrát od svojho založenia vyplácalo pevnú peňažnú odmenu, 

ktorú plánovalo vo výške 15 Kčs na jednu normu.  V skutočnosti však družstvo 

vyplácalo za jednu normu pevnú peňažnú odmenu 16.50 Kčs, teda vyššiu oproti 

plánu o 1.50 Kčs. 

Toto bolo možné uskutočniť jedine na základe toho, že v priebehu celého hosp. 

roku v prevažnej časti boli dosiahnuté pomerne dobré výsledky. 

Okrem výrobnej časti družstva, previedlo sa v roku 1968 aj oplotenie hosp. dvora, 

takže celý komplex hosp. budov je uzatvorený. 

Mimo toho na družstve sa buduje i močovková závlaha, ktorú buduje Melioračné 

družstvo Žilina. Táto akcia, i keď mala byť v priebehu tohto roku ukončená, 

nepodarilo sa ju zo strany Melioračného družstva dokončiť, čo bude mať iste vplyv 

na krmovinovú základňu i kvalitu trávnych porastov v budúcom roku. 

Až bude v budúcom roku močovkova závlaha dokončená, dá sa predpokladať, že 

družstvo by malo dosiahnuť ešte vyššiu dojivosť na kravu. Pri celoročnom 

hodnotení predstavenstvo družstva kladne hodnotilo prácu družstevníkov za celý 

tento rok. Predsedom družstva i v tomto roku bol Serafín Mišár. 

     Ďalej predstavenstvo kladne hodnotilo pomoc patronatného závodu ČSAD 

Žilina, ako aj ostatných miestnych zložiek na čele s MNV, DO – KSS a ďalších. 

V priebehu roka 1968 došlo k zmene vo funkcii predsedu MNV, nakoľko doterajší 

predseda Jozef Pecho sa presťahoval do Rajca, takže túto funkciu ďalej nemohol 

vykonávať. Na základe toho bola prevedená voľba nového predsedu MNV, 

ktorým sa stal Jozef Brezáni. 
 

Kultúrna a verejná činnosť 

     Na úseku kultúrnej činnosti sa podielali v priebehu roka rôzne zložky, hlavne 

Osvetova beseda, Základná deväťročná škola, MNV, Sokol a ostatné zložky. 

      Osvetova beseda počas celého roku zabezpečovala premietanie celovečerných 

filmov pre tunajších občanov. Okrem toho premietala filmy i pre mládež a deti. 

     Základná deväťročná škola v priebehu roka uskutočňovala rôzne oslavy 

a kultúrne vystúpenia. 

Ostatné dobrovoľné organizácie poriadali okrem iných kultúrnych podujatí 

i celovečerné zábavy. 



Telovýchovná jednota „Družstevník“ sa počas celého roku predstavovala 

tunajšiemu obyvateľstvu hlavne fudbalovými zápasmi. 

Inak obyvateľstvo počas celého roku venuje sa hlavne práci a to či už na miestnom 

JRD, doma, alebo v jednotlivých zamestnaniach, hlavne v Žiline. 

Vzhľadom na to, že z roka na rok pribúda viac ľudí, ktorí denne dochádzajú do 

zamestnania do Žiliny, bolo nutné rozšíriť autobusovu dopravu. Za tým účelom 

ČSAD Žilina zaviedla ďalšie spoje na linke Žilina – Podhorie. 

     Okrem toho musím spomenúť i veľké budovateľské úsilie tunajších občanov, 

ktorí sa všemožne snažia zlepšiť kultúru bývania a to tým, že z roka na rok 

pribúdajú v obci nové rodinné domky. 

     Na záver treba spomenúť, že v priebehu tohoto roku neboli zaznamenané nejak 

veľké, alebo mimoriadne udalosti v našej obci. 

 


